
Næstformænds kandidater



Emne Uddybning 

Navn 

By 

Kreds 

Alder 

Felix Munch 

Aarhus 

Østjylland og Autisme og Aspergerforeningen for voksne 

42 

Evt. uddannelse 

og  

beskæftigelse   

Jeg har en uddannelse som autismekonsulent samt en længere række 

autismespecifikke efteruddannelser. Senest har jeg afsluttet en kort 

rådgiveruddannelse fra LGBT Danmark og er midtvejs i 

Seksualvejlederuddannelsen. 

Jeg har i år 26års jubliæum når det kommer til ledelse af foreninger i frivilligt 

regi. I Autismeforeningen har jeg haft mulighed for at sidde i kredsbestyrelsen, 

været valgt repræsentant og siddet i bestyrelsen i det daværende 

Aspergerforeningen.  

De seneste 3 år har jeg siddet i hovedbestyrelsen, det seneste år som valgt 

næstformand.  

Hvorfor vil du 

gerne vælges 

som 

næstformand? 

Hvad vil du 

især arbejde 

for? 

Hvilke mål vil 

du arbejde for? 

Jeg vil gerne genvælges for at forsætte det store arbejde vi står overfor når det 

kommer til økonomi, repræsentantion, samarbejde, indflydelse og synlighed. 

Jeg vil især arbejde for foreningens robusthed. Kredsene, sekretariatet og 

hovedbestyrelsen er foreningens motor. Når den er velsmurt, lykkedes de enkelte 

projekter, så det er mit fokus. 

Klare og tydelige arbejds og -handleprocesser i organisationen, gennemsigtig 

økonomisk styring, etik og ansvarlighed. 

Hvilke 

kompetencer 

kan du især 

bringe ind i 

arbejdet?   

Jeg håber at bidrage med erfaring ifht frivillighed og frivillig ledelse, 

autismekendskab både indefra og fagligt, diplomati og en åben, nøgtern og 

strategisk tilgang til samarbejde og ledelse. 

Er der andet, 

som du synes, 

de 

stemmeberettig

ede skal vide 

om dig? 

Jeg er pårørende til en række autister og andre neurodiverse mennesker med 

forskellige diagnoser og udfordringer, blandt andet min nevø, min søn og min far. 

Dertil er jeg selv autist og har erfaring med både at modtage og give støtte, både 

at holde møder om og blive holdt møder om. 

For 3 år siden kunne jeg slet ikke forestille mig at have så stort fokus på 

elementer af foreningens drift, men ville i langt højere grad have beskrevet de 

sager jeg brænder for, for konkret at forbedre livskvaliteten for autistiske 

mennesker og deres familier. Arbejdet i hovedbestyrelsen og som næstformand 

har bragt mig en smule længere væk fra den enkelte skæbne og arbejdet på 

kredsniveau og det vil jeg meget gerne forbinde mig mere med i den kommende 

periode. 



Emne Uddybning 

Navn 

By 

Kreds 

Alder 

Karina Bundgaard 

Næstved 

Kreds Storstrøm (bestyrelsesmedlem) 

50 år 

Evt. uddannelse 

og  

beskæftigelse   

Bachelor i fysioterapi og idrætslærer-uddannet.  

Modtager pt tabt arbejdsfortjeneste pga. min søns mangeårige 

ufrivillige skolefravær. 

Hvorfor vil du 
gerne vælges 
som 
næstformand? 

Hvad vil du især 
arbejde for? 

Hvilke mål vil du 
arbejde for? 

Autisters ret til at leve et liv, der giver mening for den enkelte, er mit 
pejlemærke. 
Jeg brænder for autismesagen. Jeg brænder for at dele viden om 
autisme til min omverden. Mit hjerte bløder for de mange autistiske 
mennesker, og deres pårørende, der dagligt kæmper for at kunne leve 
et anstændigt og meningsfyldt liv. Min overbevisning er, at vi ved at 
række ud og tilbyde støtte, giver den enkelte styrke til at kunne rejse 
sig og på et tidspunkt stå selv. 
Mine mål for mit arbejde for Autismeforeningen: 

Øget synlighed. Vi kan og bør øge synligheden på mange planer.  

Styrket position. Autismeforeningen er for alle; autister, pårørende til 

autister samt fagpersoner. 

Øget kommunikationen internt i Autismeforeningen. Platforme til 

fællesskab og sparring. Fokus på udvidet forståelse for hinandens 

ståsteder. Vi skal sammen udvikle vores forening. 

Fortsat udvikling af næstformandsrollen til gavn for medlemmernes 

store behov for, at Autismeforeningen er en stærk og synlig stemme i 

samfundsdebatten. 

Mit fokus er nysgerrighed. Vi skal øve os på at være nysgerrige på 

hinanden i foreningen (medlemmer/ frivillige), vores 

samarbejdspartnere, politikere og samfundet i øvrigt. 

Hvilke 
kompetencer 
kan du især 
bringe ind i 
arbejdet?   

Jeg har en stor og bred viden om autisme. Jeg har erfaring med det 

politiske arbejde lokalt såvel som nationalt. Jeg er dialogsøgende, 

nysgerrig, konstruktivt kritisk, realistisk, opmuntrende.  

Jeg er åben, imødekommende, energifyldt, reflekterende og 

videbegærlig. Derudover er jeg organisatorisk stærk, en god formidler, 

lyttende og hjælpsom.  

Jeg er vedholdende med fokus på fælles mål. 

Er der andet, 
som du synes, 
de 
stemmeberettig
ede skal vide 
om dig? 

Jeg er mor til 6 børn i alderen 10-20 år, hvoraf to er udredt for autisme. 

Efter mange års mistrivsel trives alle børn efter flytning til ny kommune 

med de rette skoletilbud. Det har givet mig mange kompetencer ift. 

arbejde med selvforståelse og –udvikling. 

Jeg er selv udredt autist for 4 år siden og ved hvad vished og selvindsigt 

betyder for trivsel og muligheden for at leve et godt liv. 
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Emne Uddybning 

Navn 

By 

Kreds  

Alder 

Lilli Jørgensen 

Gudbjerg 

Fyn 

47 år 

Evt. uddannelse og 

beskæftigelse  
Jeg er uddannet Social- og Sundhedsassistent, har arbejdet i hjemmeplejen, på 

en lukket psykiatrisk afdeling, i skærmede enheder for demente og senest på 

Geriatrisk afdeling, Svendborg Sygehus. Jeg har efteruddannelser i demens, 

hjælpemidler, velfærdsteknologi og som forflytningsvejleder, tillidsrepræsen-

tant, praktikvejleder mv 

Hvorfor vil du gerne 
vælges som næstfor-
mand? 

Hvad vil du især ar-
bejde for? 

Hvilke mål vil du ar-
bejde for? 

Jeg ønsker at bidrage til at foreningen bliver styrket indefra, at vi får en forret-

ningsplan, så foreningens økonomi bliver styrket så vi kan udvikle foreningen og 

få flere medlemstilbud, at vi får en frivillighedsstrategi, og at vi bliver stærkere 

politisk. Jeg mener ikke, at vi udnytter vores store potentiale i dag. 

Der er efter min mening for meget snak og for lidt handling. 

Jeg vil især arbejde for mere synlighed og bedre dialog internt og eksternt. 

Foreningen er bygget på frivillige kræfter, der bør være frivillighedsstrategi med 

en klar plan for kompetenceudvikling og tilbud til de frivillige.  HB skal i højere 

grad være synlig, samarbejde med kredsene, sætte dagsordenen for det politi-

ske arbejde og lægge den strategiske plan for foreningen 

Det skal kunne betale sig at være medlem af Autismeforeningen. Vi skal være 

meget tydeligere politisk. Der skal være mere og bedre vejledning til medlem-

merne og flere medlemstilbud. Alle skal føle sig velkommen i foreningen, uan-

set om man er fagperson, pårørende eller selv har en autismediagnose. Der skal 

være ordentlighed, i det vi siger og gør, og beslutninger skal føres ud i livet. 

Hvilke kompetencer 
kan du især bringe ind 
i arbejdet?   

Jeg er god til at tænke kreativt, se nye muligheder og udvikle nye strategier. Jeg 

er god til at have det store overblik, og jeg er kendt for at bide mig fast og ikke 

slippe en opgave, før den er udført. 

Jeg har været kredsformand på Fyn siden 2018, hvor jeg sammen med min be-

styrelse har udviklet kredsen, så vi i dag er synlige, har vendt underskud og 

gæld, til god økonomi og en medlemsfremgang på 81,8% siden 2018 

Er der andet, som du 
synes, de stemmebe-
rettigede skal vide om 
dig? 

Jeg er mor til 4 ”børn” i alderen 15-28 år. De 2 yngste på 15 og 20 år er diagno-

sticeret inden for autismespektret, en med infantil autisme og en med GUA + 

diverse tillægsdiagnoser. Jeg er medlem af forretningsudvalget i DH Svendborg, 

og jeg er suppleant i Handicaprådet i Svendborg Kommune og medlem af 

Psykiatrisk Dialogforum i Region Syddanmark 

Foto (frivilligt) 
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Hovedbestyrelses kandidater



Emne Uddybning 

Navn 

By 

Kreds 

Alder 

 Dorte Schandorph Jensen 

Fredericia 

Kreds Trekanten 

51år 

Evt. uddannelse og 
beskæftigelse  

 Jeg er uddannet Teknisk Assistent og Social og Sundhedshjælper, Jeg har 

taget efteruddannelse inden for virksomhedsøkonomi. Til daglig arbejder 

jeg på kontor, hvor jeg laver Regnskab, løn og andet kontor arbejde 

Hvorfor vil du gerne 
vælges til HB – hvad 
vil du især arbejde 
for? 

 Jeg vil gerne genvælges til Hb, da jeg mener, at jeg stadig har meget mere 

at byde ind med. I mit arbejde i HB er jeg ærlig og holder mig til sagen. Jeg 

har været med i HB i 5år, 4år som HB medlem, 1 år som suppleant, heraf 2 

år som næstformand og er derfor et af de længst siddende medlemmer af 

HB. Jeg kender derfor vores foreningen, og ved hvad vi har været igennem 

de sidste år, og kan understøtte den nødvendige kontinuitet, og der vil 

derfor bl.a. arbejder for, at vi Hb kommer på kursus i bestyrelsesarbejde. 

Hvilke kompetencer 
kan du især bringe 
ind i HB’s arbejde?   

 Jeg har styr på regnskaber og økonomi, og så kan jeg holde overblikket i 

pressede situationer. Jeg siger min mening og står ved den, men samtidig 

loyal over for de beslutninger, der tages i fællesskab. Jeg kommer til alle 

møder og jeg kan se en sag fra begge sider. Jeg står på mål for 

Autismesagen, og jeg mener at vores forening er meget vigtig 

Er der andet, som du 
synes, de 
stemmeberettigede 
skal vide om dig? 

 Jeg blev valgt til at være forenings repræsentant i Ankestyrelsen i juni 2022 

og skal sidde der i 4 år. Der medvirker jeg 1-2 gange hver måned, og her 

behandles ofte sager med en autismevinkel. Jeg tager dette arbejde meget 

alvorligt, og har her modet til at gå imod fagpersoner, når det er nødvendigt 

for at sagen får den rigtige afgørelse. 

Jeg hjælper ofte og gerne med på Sikon konferencen og Foreningens ferie. 

Jeg sidder i Fredericia Handicapråd og i Kreds Trekanten bestyrelse. 

Mine kredskolleger beskriver mig som ærlig, har gåpåmod og kalder mig 

energisk og ordentlig. 

Foto (frivilligt) 



PRÆSENTATION AF HB-KANDIDAT Repræsentantskabsmøde 2023  
 

Emne  Uddybning  

Navn  

By  

Kreds   

Alder   

Jane Jensen 

Herning 

Kreds MidtVest (KMV) 

62 år 

Evt. uddannelse og 
beskæftigelse  
  

- Er uddannet sygeplejerske. Har arbejdet på mange forskellige hospitals- 

   afdelinger, et plejehjem, 2 bosteder (børn/voksne med fysiske og 

   neurologiske handicap) og haft flere lederjobs. Har været førtidspensio- 

   nist pga. kroniske nervesmerter i ryg og venstre ben i 20 år. 

- Taget eksamen i Merkonommodulerne ’Ledelse’ og ’Organisation’. 

- Siddet i KMV’s bestyrelse og Langvadbjerg Fondens bestyrelse i 10+ år. 

- Har siddet i Handicapråd og ASF-skolebestyrelse (udpeget af KMV) og 

   været udpeget repræsentant samt været medplanlægger/ koordinator/  

   sekretær i fb. med international konference i ’World Autism 

   Organisation’ regi. 

- Siddet som bestyrelsesmedlem og lokalformand i Herning samt været 

   udpeget repræsentant i ’ Landsforeningen Frie Børnehaver’ regi. 

- De sidste 3 år har jeg arbejdet som frivillig sekretær sammen med 

   sekretariatet omkring Autismeforeningens årlige SIKON Konference. 

- Siddet i AF’s HB i 3 år – først som suppleant/sidste 1½ år som medlem. 

Hvorfor vil du 
gerne vælges til HB 
– hvad vil du især 
arbejde for?  
  

 Jeg vil gerne forsætte mit arbejde i HB, hvor jeg især vil arbejde for: 

- At få styr på både Autismeforeningens økonomi og organisering internt. 

- Autismevenlig kommunikation og strukturer i Autismeforeningen. 

- Øge Autismeforeningens synlighed på alle planer. 

- Ældreproblematikker indenfor autismeområdet. 

Hvilke 
kompetencer kan 
du især bringe ind i 
HB’s arbejde?   
  

 - Mine uddannelses- og ledelsesmæssige samt organisatoriske erfaringer. 

- At jeg vægter ordentlighed og gensidig respekt højt. 

- Jeg ’brænder’ for autismesagen i alle former og afskygninger. 

- At jeg sætter handling bag mine ord, når der mulighed for dette. 

- Jeg allerede har HB-erfaring i Autismeforeningen. 

Er der andet, som 
du synes, de 
stemmeberettigede 
skal vide om dig?  
  

- Bor i Herning, er gift og mor til to voksne børn – hvoraf den ene er autist  

   og har OCD (mit barn ønsker ikke offentlighed omkr. diagnoserne).  

- De sidste ca. 10 år har jeg været frivillig mentor for en del unge/unge 

   voksne autister og deres familier. Jeg har været frivillig kontakt- 

   /ressource-person for mange forældre og pårørende i samme tidsrum. 

- Jeg har undervist/holdt oplæg for både autister, forældre/pårørende,  

   fagfolk og andre organisationer om autisme, ASF & Seksualitet, ’Vejen 

   gennem systemet’, forældresamarbejde, indretning af bosted mv.. 

Foto (frivilligt)    Se vedlagt fil 
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Autismeforeningen, Banestrøget 21, 2630 Taastrup. Tlf. 7025 3065. kontor@autismeforening.dk 

PRÆSENTATION AF HB-KANDIDAT 
Repræsentantskabsmøde 2023 

Emne Uddybning 

Navn 
By 
Kreds 
Alder 

Marije Jacobsen 
Fåborg – Jylland 
Kreds sydvest 
17-08-1975

Evt. uddannelse og 
beskæftigelse 

Jeg har en videregående uddannelse som mekaniker og har gennemført flere 
bogholderi og ledelses kurser. Jeg er fuldtids landmand, mor og er medlem af HB. 

Hvorfor vil du 
gerne vælges til HB 
– hvad vil du især
arbejde for?

Jeg vil gerne vælges til HB igen da der er meget brug for nogle der tager fat og 
bruger en del timer på HB-arbejde. Jeg har været suppleant siden februar 2021 og 
HB-medlem siden oktober 2021. Jeg synes det er spændende og har fået et godt 
indblik i foreningen. Der er stadig meget jeg kan bidrage med og der er også nok at 
lave i bestyrelsen, så jeg er klar til en periode mere. Jeg kan godt lide der kommer 
styr på tingene i foreningen. Vi er slet ikke der hvor vi skal være. Jeg er meget 
ambitiøs og når jeg siger ja til noget går jeg 100 procent ind i det. Derudover husker 
jeg ret godt og følger op på ting som er aftalt eller lovet. Jeg vil især arbejde for at 
der kommer styr på foreningen og at der er plads til alle i vores forening. Det ligger 
mig også meget på sinde at vi husker på at børn bliver voksen så der også kommer 
tilbud til voksne og seniorer. En sidste ting som jeg vil arbejde for, er at det ikke skal 
være muligt at blive afvist ved psykiatrien når man er henvist til udredning og lige 
vilkår om man har et (usynligt) handicap eller ej. 

Hvilke 
kompetencer kan 
du især bringe ind i 
HB’s arbejde?  

Grundet mit arbejde er jeg meget stærk på økonomidelen og har et godt kendskab 
til regnskaber og budgetter. Jeg har også gode planlægnings evner og et godt øje for 
detaljer. En anden ting er at jeg ikke hurtig giver op. Det ser jeg som positiv i 
bestyrelsesarbejde. Derudover har jeg været på en del bestyrelses og leder kurser. 
Jeg arbejder meget målrettet og er meget nemt at få fat i og svarer hurtigt på 
henvendelser. 

Er der andet, som 
du synes, de 
stemmeberettigede 
skal vide om dig? 

Min indgang til autismeforeningen er mine 2 dejlige unger som begge har fået den 
vidunderlige gave, autisme. Sådan ser jeg dem, og jeg vil gøre alt for at resten af 
verden også ser hvor fantastisk autistiske personer er når man møder dem der hvor 
DE er. Det er uvidenhed der giver fordumme og forkert behandling af disse skønne 
individer der derefter kommer i mistrivsel. Derfor mener jeg at det er vigtigt vi har 
den her forening for sammen står vi stærk så vi kam få bedre vilkår for alle dem der 
har fået den her fantastiske diagnose. 

Foto (frivilligt) 



 
 
 

Emne  Uddybning  

Navn  
By  
Kreds   
Alder  

  Tinja Vandmose 
  Frederiksberg 
  København/Frederiksberg 
  54 

Evt. uddannelse og 
beskæftigelse  

  Uddannet serviceøkonom (mellemleder i servicebranchen), men lang baggrund i tv- 
  branchen. 

Hvorfor vil du 
gerne vælges til HB 
– hvad vil du især 
arbejde for?  
  

Min ambition er at være med til at skabe betingelser for bedre og mere autentiske autistiske liv. 
Det vil jeg blandt andet gøre ved, at arbejde på at hæve vidensniveauet i samfundet omkring 
autisme og ved at skabe alliancer og aktivere skjulte menneskelige ressourcer alle de steder, 
jeg ser den mindste mulighed for det. 
 

Som lokal kredsformand oplever jeg, at vi ser de samme triste historier udspille sig igen og igen. 
Vi kan møde vores medlemmer med hjælp og støtte - men hvis vi ikke får taget fat i nogle 
væsentlige samfundsmæssige problemstillinger, vil det vedblive at være skruen uden ende. Vi er 
nødt til at identificere og tage fat på at gøre noget ved de samfundsmæssige strukturer, som i 
særligt grad medvirker til at skubbe autistiske liv ud af kurs. Set fra min stol er der ingen tvivl om, 
at mødet med folkeskolen har de allerfleste menneskelige kuldsejlinger på samvittigheden. Her 
bliver traumer grundlagt som mange bærer rundt på gennem livet. Hvis vi kan få gjort noget ved 
den mangel på forståelse og indsigt som mange autistiske børn møder i skolen, så vil familierne 
trives bedre, videreuddannelse vil kunne blive en reel og ikke bare en formel mulighed for mange 
og i det hele taget vil vi få skabt et sundt og godt udgangspunkt for det voksenliv der venter. På 
en tæt 2. plads kommer nok de fleste af vores 98 kommuner, som mangler indsigt og opdateret, 
faktuel og reel viden om autisme. 
Vi er nået dertil, at vi skal turde stile imod et samfund, der ikke bare til nøds tåler anderledeshed, 
men kan rumme den forskellighed, der ligger i at mennesker har forskellige neurologiske 
udgangspunkter for at være i verden - og ingen af dem er bedre og mere rigtig end den anden. 
Det kræver, at vi får skabt en reel forståelse af, hvad det vil sige at være autist. 

 

Vi lever i en tid hvor solidariteten med samfundets sårbare lader noget tilbage at ønske. Men det 
gør bare opgaven endnu vigtigere. Jeg tror på at med viden og dialog skaber man forståelse og 
jeg vil give alle de ressourcer jeg har til rådighed for at forfølge denne vej, hvis jeg opnår genvalg. 

 

Hvilke 
kompetencer kan 
du især bringe ind i 
HB’s arbejde? 

Min baggrund i tv- og mediebranchen har givet mig solid erfaring med blandt andet research og 
formidling. Jeg har årelang erfaring med bestyrelsesarbejde (siden 1999), hvilket har givet mig 
indsigt i de formelle krav, der er forudsætning for godt bestyrelsesarbejde, men som naturligvis 
også har krævet, at jeg har oparbejdet solide kompetencer i forhold til netværksdannelse, 
kommunikation og forhandling. Min erfaring er, at de bedste beslutninger er dem, vi finder frem til i 
fællesskab og jeg går altid ind i drøftelser med ønsket om, at vi sammen bliver klogere og dermed 
træffer bedre og mere levedygtige beslutninger, fordi alle forhåbentligt kan se sig selv i dem. 
Derudover kan jeg bidrage med positiv energi, dedikation, viden og initiativ.  
Måske en overset kompetence, men sidst og ikke mindst er jeg lydhør. 

Er der andet, som 
du synes, de 
stemmeberettigede 
skal vide om dig?  
  

Jeg er formand i Kreds København/Frederiksberg. Bisidder i anbringelsessager. Medlem af 
Dialogforum, Region Hovedstadens Psykiatri, Børne- og Ungdomspsykiatrisk Center, og DH 
Frederiksbergs Forretningsråd. Næstformand i Ejendomsfonden for Autisme, bestyrelsesmedlem 
for DH i SUS (Socialt Udviklingscenter), medlem af Følgegruppen for mellemformer og ikke mindst 
mor til fantastiske Julie på 11 år (IA med mulig traumebaseret PDA-profil, ADHD og hjerneskade). 
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HB Suppleant kandidater



PRÆSENTATION AF HB-SUPPLEANT Repræsentantskabsmøde 2023  
 

Emne  Uddybning  

Navn  

By  

Kreds   

Alder   

Jane Jensen 

Herning 

Kreds MidtVest (KMV) 

62 år 

Evt. uddannelse og 
beskæftigelse  
  

- Er uddannet sygeplejerske. Har arbejdet på mange forskellige hospitals- 

   afdelinger, et plejehjem, 2 bosteder (børn/voksne med fysiske og 

   neurologiske handicap) og haft flere lederjobs. Har været førtidspensio- 

   nist pga. kroniske nervesmerter i ryg og venstre ben i 20 år. 

- Taget eksamen i Merkonommodulerne ’Ledelse’ og ’Organisation’. 

- Siddet i KMV’s bestyrelse og Langvadbjerg Fondens bestyrelse i 10+ år. 

- Har siddet i Handicapråd og ASF-skolebestyrelse (udpeget af KMV) og 

   været udpeget repræsentant samt været medplanlægger/ koordinator/  

   sekretær i fb. med international konference i ’World Autism 

   Organisation’ regi. 

- Siddet som bestyrelsesmedlem og lokalformand i Herning samt været 

   udpeget repræsentant i ’ Landsforeningen Frie Børnehaver’ regi. 

- De sidste 3 år har jeg arbejdet som frivillig sekretær sammen med 

   sekretariatet omkring Autismeforeningens årlige SIKON Konference. 

- Siddet i AF’s HB i 3 år – først som suppleant/sidste 1½ år som medlem. 

Hvorfor vil du 
gerne vælges til HB 
– hvad vil du især 
arbejde for?  
  

 Jeg vil gerne forsætte mit arbejde i HB, hvor jeg især vil arbejde for: 

- At få styr på både Autismeforeningens økonomi og organisering internt. 

- Autismevenlig kommunikation og strukturer i Autismeforeningen. 

- Øge Autismeforeningens synlighed på alle planer. 

- Ældreproblematikker indenfor autismeområdet. 

Hvilke 
kompetencer kan 
du især bringe ind i 
HB’s arbejde?   
  

 - Mine uddannelses- og ledelsesmæssige samt organisatoriske erfaringer. 

- At jeg vægter ordentlighed og gensidig respekt højt. 

- Jeg ’brænder’ for autismesagen i alle former og afskygninger. 

- At jeg sætter handling bag mine ord, når der mulighed for dette. 

- Jeg allerede har HB-erfaring i Autismeforeningen. 

Er der andet, som 
du synes, de 
stemmeberettigede 
skal vide om dig?  
  

- Bor i Herning, er gift og mor til to voksne børn – hvoraf den ene er autist  

   og har OCD (mit barn ønsker ikke offentlighed omkr. diagnoserne).  

- De sidste ca. 10 år har jeg været frivillig mentor for en del unge/unge 

   voksne autister og deres familier. Jeg har været frivillig kontakt- 

   /ressource-person for mange forældre og pårørende i samme tidsrum. 

- Jeg har undervist/holdt oplæg for både autister, forældre/pårørende,  

   fagfolk og andre organisationer om autisme, ASF & Seksualitet, ’Vejen 

   gennem systemet’, forældresamarbejde, indretning af bosted mv.. 

Foto (frivilligt)    Se vedlagt fil 
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Autismeforeningen, Banestrøget 21, 2630 Taastrup. Tlf. 7025 3065. kontor@autismeforening.dk 

 

PRÆSENTATION AF HB-Suppleant 
Repræsentantskabsmøde 2023 

 

Emne Uddybning 

Navn 
By 
Kreds  
Alder 
 

Marije Jacobsen 
Fåborg – Jylland 
Kreds sydvest  
17-08-1975 

Evt. uddannelse og 
beskæftigelse 
 

Jeg har en videregående uddannelse som mekaniker og har gennemført flere 
bogholderi og ledelses kurser. Jeg er fuldtids landmand, mor og er medlem af HB.  

Hvorfor vil du 
gerne vælges til HB 
– hvad vil du især 
arbejde for? 
 

Jeg vil gerne vælges til HB igen da der er meget brug for nogle der tager fat og 
bruger en del timer på HB-arbejde. En god suppleant er meget vigtigt i mine øjne, 
derfor stiller jeg op til det. Jeg har været suppleant siden februar 2021 og HB-
medlem siden oktober 2021. Jeg synes det er spændende og har fået et godt indblik 
i foreningen. Der er stadig meget jeg kan bidrage med og der er også nok at lave i 
bestyrelsen, så jeg er klar til en periode mere. Jeg kan godt lide der kommer styr på 
tingene i foreningen. Vi er slet ikke der hvor vi skal være. Jeg er meget ambitiøs og 
når jeg siger ja til noget går jeg 100 procent ind i det. Derudover husker jeg ret godt 
og følger op på ting som er aftalt eller lovet. Jeg vil især arbejde for at der kommer 
styr på foreningen og at der er plads til alle i vores forening. Det ligger mig også 
meget på sinde at vi husker på at børn bliver voksen så der også kommer tilbud til 
voksne og seniorer. En sidste ting som jeg vil arbejde for, er at det ikke skal være 
muligt at blive afvist ved psykiatrien når man er henvist til udredning og lige vilkår 
om man har et (usynligt) handicap eller ej. 

Hvilke 
kompetencer kan 
du især bringe ind i 
HB’s arbejde?  
 

Grundet mit arbejde er jeg meget stærk på økonomidelen og har et godt kendskab 
til regnskaber og budgetter. Jeg har også gode planlægnings evner og et godt øje for 
detaljer. En anden ting er at jeg ikke hurtig giver op. Det ser jeg som positiv i 
bestyrelsesarbejde. Derudover har jeg været på en del bestyrelses og leder kurser. 
Jeg arbejder meget målrettet og er meget nemt at få fat i og svarer hurtigt på 
henvendelser. 

Er der andet, som 
du synes, de 
stemmeberettigede 
skal vide om dig? 
 

Min indgang til autismeforeningen er mine 2 dejlige unger som begge har fået den 
vidunderlige gave, autisme. Sådan ser jeg dem, og jeg vil gøre alt for at resten af 
verden også ser hvor fantastisk autistiske personer er når man møder dem der hvor 
DE er. Det er uvidenhed der giver fordumme og forkert behandling af disse skønne 
individer der derefter kommer i mistrivsel. Derfor mener jeg at det er vigtigt vi har 
den her forening for sammen står vi stærk så vi kam få bedre vilkår for alle dem der 
har fået den her fantastiske diagnose. 

Foto (frivilligt) 
 
 
 
 

     



  

Emne  Uddybning  

Navn  

By  

Kreds   

Alder  

Vinni Kjærgaard Jørgensen 

Hornslet 

Østjylland 

56 år 

Evt. uddannelse 
og beskæftigelse  
  

Korrespondent i spansk/engelsk. Datamatiker. 

Læser til social & special pædagog. Arbejder tilsammen fuld tid på bosted i 

Aarhus og som bostøtte for Olivia Danmark i Østjylland. 

Hvorfor vil du 
gerne vælges til 
HB – hvad vil du 
især arbejde for?  
  

Jeg genopstiller til HB som suppleant, fordi jeg tror på vores forening og at 

vi sammen kan gøre en forskel for mennesker med autisme. 

Jeg ønsker vi skal være en forening for ALLE. Autister som pårørende.  

Mere gennemsigtighed, beskrivelser af klare rammer og beføjelser samt 

større samarbejde med kredsene, tror jeg kan styrke vores forening.  Det vil 

jeg gerne arbejde for. 

Autismeforeningens økonomi har gennem flere år haft det svært. Det 

kommer jeg til at sætte stor fokus på såfremt I genvælger mig. 

Jeg ønsker ikke, at arbejde for et specifikt område alene, men har et ønske 

om, at vi dækker hele spektret fra vugge til grav.  

Desværre er her nok at tage fat på, idet alt indenfor autismeområdet har 

oplevet en stor grad af afspecialisering indenfor det offentlige siden 

strukturreformen i 2007. Det er en udvikling jeg ønsker at arbejde for at 

vende. Jeg ønsker mere segregering modsat mere inklusion – altså flere 

specialskoler, bosteder med ekspertise på autisme og jeg har gennem de 

seneste 5 år arbejdet hårdt på at få en autismeafdeling i psykiatrien i Region 

Midtjylland mm. 

Måske er vi endda kommet dertil at vi er nødt til at udvikle og oprette vores 

egne tilbud for at vise vejen frem. Det vil jeg super gerne være bannerfører 

for – men det kræver lige vi får en stabil økonomi op at køre først. 

Hvilke 
kompetencer kan 
du især bringe 
ind i HB’s 
arbejde?   
  

Åbenhed.  

Mig ved du altid hvor du har. Jeg siger tingene som jeg ser dem og pakker 

aldrig min mening eller opfattelse ind i 20 lag papir. Det betyder også at jeg 

ofte de sidste 2 år er gået imod forslag i HB – fordi jeg har sat mig grundigt 

ind i beregninger mm. For at se om projektet kan holde vand og det er jeg 

kommet frem til flere gange at det ikke kunne. Dette har flere gange gjort 

mig særdeles upopulær. Men det mener jeg man skal kunne tåle. Jeg sidder 

i HB for at tjene foreningens bedste – altid. 

Poster: DH, suppleant handicapråd, Psykiatriforum RM. Ankestyrelsen.  

Er der andet? 
 

Jeg tør godt kalde mig selv en ildsjæl. Jeg brænder virkelig for vores 

forening. Så meget der sommetider går ild i mig 😉  
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